
Cartea  Electronică  de
Identitate, disponibilă și la
Mangalia:  Cum  poate  fi
obținută
8 iunie 2025 11:38

Serviciul  Public  Comunitar  de
Evidență  a  Persoanei  Mangalia  a
transmis condițiile în care poate
fi solicitată Cartea Electronică de
Identitate.
Programarea se face online la adresa website: hub.mai.gov.ro.

Contravaloarea C.E.I.:

prima carte electronică de identitate este gratuită;
eliberarea  unei  noi  C.E.I.,  ca  urmare  a  pierderii,
schimbării  domiciliului,  schimbării  numelui/prenumelui
titularului,  se  realizează  în  baza  documentului  care
face dovada achitării contravalorii de 67 de lei.
C.E.I. se va elibera în termen de 15 zile lucrătoare de
la data preluării cererii
C.E.I. nu se eliberează pe bază de procură specială.
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„Vă rugăm să verificaţi certificatele de naştere ale adulților
și  copiilor  minori,  cele  de  căsătorie  pentru  a  NU  fi
plastifiate!

În acest caz, este necesar să vă prezentaţi la Compartimentul
Stare Civilă pentru solicitarea de noi certificate tipizate!

Pentru citirea adresei de domiciliu înscrisă pe cartea de
identitate  electonică,  Serviciul  Public  Comunitar  Local  de
Evidenţă  a  Persoanelor  va  elibera,  doar  la  solicitare,  o
adeverinţă privind adresa de domiciliu.

Aceasta  se  va  elibera  gratuit”,  transmit  reprezentanții
Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanei Mangalia.

Începând cu data de 06.2025, se vor prelua cererile pentru
Cartea  electronică  de  identitate  pentru  minorii  cu  vârsta
cuprinsă între 0-14 ani.

Programarea  se  face  online,  la  adresa  website:
hub.mai.gov.ro.
Cererea se semnează de ambii părinţi. În situaţia în
care minorul este însoţit doar de unul dintre părinţi,
se prezintă declaraţia celuilalt părinte, din care să
reiasă acordul acestuia cu privire la eliberarea actului
de identitate autentificat la notarul public, ambasadă
sau la autorităţile străine competente, în funcţie de
caz.
Nu  se  eliberează  cartea  de  identitate  simplă  pentru
minorii care nu au împlinit vârsta de 14 ani.
CONTRAVALOAREA C.E.I. MINORI este de 67 ron și se achită
la ghişeele unităţilor CEC BANK, în contul colector al
Companiei  Naţionale  Imprimeria  Naţională  SA  şi  la
staţiile de plată Self Pay.
Înainte de împlinirea vârstei de 14 ani, minorii care
solicită eliberarea C.E.I. cu 30 de zile înainte de
împlinirea vârstei de 14 ani beneficiază de gratuitate.
Contravaloarea  C.E.I.  care  aparţine  minorului  se  va



elibera  unuia  dintre  părinţi,  în  termen  de  15  zile
lucrătoare de la preluarea cererii.
C.E.I. nu se eliberează pe bază de procură specială.

Un bărbat a MURIT după ce a
căzut  de  la  etajul  10  al
Olimp Tower
8 iunie 2025 11:38

Un bărbat de 58 de ani a murit, în
această dimineață, după ce a căzut
de  la  etajul  al  10-lea  al
clădirii Olimp Tower din stațiunea
cu același nume.
La fața locului au sosit, de urgență, medicii de pe ambulanțe.

Aceștia au încercat să îl resusciteze pe bărbatul de 58 de
ani, aflat în stop cardio-respirator.

Din păcate, acesta nu a răspuns manevrelor de resuscitare.

Persoana a fost declarata decedată de medicul SAJ.
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Ce transmite IPJ Constanța referitor la
caz:
Astăzi, în jurul orei 8.15, polițiști din cadrul Secției 1
Poliție Neptun au fost sesizați, prin apel 112, cu privire la
faptul că o persoană ar fi căzut de la un etaj superior al
unei clădiri în construcție, din stațiunea Olimp.

Deplasați la fața locului, polițiștii au constatat faptul că
cele sesizate se confirmă, fiind vorba despre un bărbat, de 58
de ani, din localitatea Costinești.

Cadrele medicale sosite la fața locului au constatat decesul
persoanei.

În cauză se continuă cercetările.

Deputatul  Mohammad  Murad  și
senatorul  Nicolae  Vlahu
solicită,  de  URGENȚĂ,  o
întâlnire  a  tuturor
factorilor  decizionali
privind  funcționarea
alimentarelor pe litoral
8 iunie 2025 11:38
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Deputatul  Mohammad  Murad  și
senatorul  Nicolae  Vlahu  solicită,
de  URGENȚĂ,  o  întâlnire  privind
funcționarea magazinelor alimentare
în stațiunile turistice.
Reamintim că patronii magazinelor alimentare de pe litoral,
alături de care s-au aflat și cei din sudul litoralului, au
protestat  vineri  în  fața  Prefecturii  Constanța,  împotriva
deciziei  Comisariatului  pentru  Protecția  Consumatorilor,
condus de Horia Constantinescu, de a permite autorităților
locale  să  condiționeze  eliberarea  autorizațiilor  de
funcționare de prezentarea unor autorizații de construire.

Iată  scrisoarea  deschisă  a  celor  doi
parlamentari:
„Solicităm  prefectului  județului  Constanța  organizarea  unei
întâlniri urgente privind funcționarea magazinelor alimentare
în stațiunile turistice.

Solicităm public prefectului județului Constanța convocarea de
urgență a unei întâlniri între:

– Operatorii de magazine alimentare din stațiunile turistice
de interes național din județul Constanța;

– Patronatele din turism/reprezentanții operatorilor hotelieri



din județul Constanța;

–  Reprezentanții  Comisariatului  Judetean  pentru  Protectia
Consumatorilor Constanţa, și

– Parlamentarii aleși ai județului Constanța.

Decizia sau intenția de a interzice funcționarea magazinelor
alimentare în zonele turistice, în plin sezon estival, este
una de interes atât pentru turismul românesc, cât și pentru
comunitățile locale care depind economic de aceste activități.

Solicităm prefectului județului Constanța să exercite rolul de
mediator instituțional prevăzut de lege și să convoace de
îndată  o  întâlnire  oficială,  cu  caracter  consultativ,  în
cadrul căreia să fie analizate efectele reale ale acestor
măsuri  și  să  se  identifice  soluții  în  interesul  tuturor
părților, care să fie ulterior înaintate Guvernului pentru
implementare.

Este esențial ca autoritățile județene și centrale să trateze
cu responsabilitate sezonul turistic și să susțină dezvoltarea
economică a litoralului”.

Cine  sunt  reprezentanții
Consiliului Local în CA-urile
și AGA structurilor Primăriei
Mangalia?
8 iunie 2025 11:38
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Consilierii  locali  au  votat,
astăzi,  prin  vot  secret,  noii
reprezentanți  în  în  mai  multe
structuri ale Primăriei Mangalia.
Iată cine sunt aceștia:

Cristinel Nițoi, Costela Vlahbei și Lucian Vișa – în CA-
ul Spitalului Municipal Mangalia
Semiran Abdurefi – Adunarea Generală a Acționarilor din
cadrul S.C. Administrarea Parcului Industrial Mangalia
S.R.L.
Iulian Boantă – Adunarea Generală a OMD Mangalia
Mirela  Călin  –  CA  al  Sanatoriului  Balnear  și  de
Recuperare Mangalia

Pe aceeași temă:

(VIDEO) Datoriile Primăriei Mangalia au ajuns la un nivel
ISTORIC: 30 de milioane de EURO ar fi restanțele instituției
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(VIDEO) Consilierii locali au
aprobat  refinanțarea
pavilionului  ambulatoriu
pentru  Spitalul  Municipal
Mangalia
8 iunie 2025 11:38

Consilierii  locali  au  aprobat,
astăzi,  refinanțarea  pavilionului
ambulatoriu  pentru  Spitalul
Municipal Mangalia – „Extindere şi
dotare  ambulatoriu,  Spitalul
Municipal Mangalia”.
Potrivit consilierului AUR Leonard Tănase, proiectul a mai
fost aprobat, cu o altă sursă de finanțare, în cadrul căreia
Primăria Mangalia trebuia să achite numai 0,2%.

Din păcate, spune alesul local, s-au pierdut fondurile pentru
că firma ce trebuia să construiască ambulatoriul nu a mai
lucrat din 2023. Fondurile s-au pierdut.

„Suntem în situația în care trebuie să returnăm un milion de
euro din bugetul local pentru proiectul pierdut, așa cum s-a
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întâmplat și cu Faleza, Callatis – istorie la Malul Mării și
Aleea Teilor sau să mutăm acest proiect pe o altă axă, la
Ministerul Sănătății.

Dar, în acest caz, Primăria Mangalia va avea o co-finanțare de
1,5 milioane de lei”, a spus Leonard Tănase.

Pe aceeași temă:

(VIDEO) Datoriile Primăriei Mangalia au ajuns la un nivel
ISTORIC: 30 de milioane de EURO ar fi restanțele instituției

(VIDEO)  Viceprimarul
Mangaliei:  „Obligațiile  la
bugetul  de  stat  pentru
angajații  primăriei  nu  s-au
mai  achitat  din  luna
noiembrie 2024”
8 iunie 2025 11:38
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Viceprimarul municipiului Mangalia,
Paul Foleanu, a declarat, în cadrul
ședinței  de  consiliu  de  astăzi,
referitor  la  datorile  pe  care  le
are  instituția  și  posibilul
faliment:
„Avem  bani  doar  pentru  luna  mai,  ce  se  va  întâmpla  mai
departe? Ne va da Dumnezeu o sumă de bani, să ne-o aloce pe
buget, în care să includem și salariile și obligațiile la
bugetul de stat?

Obligațiile  angajaților  primăriei  nu  s-au  mai  plătit  din
noiembrie 2024”, a declarat Paul Foleanu.

Viceprimarul Mangaliei a adăugat:

„Chiar  dacă  am  primit  bugetul  cu  o  zi  înainte,  intenția
noastră era să-l votăm astăzi. Însă, după ce am primit – cu
ajutorul doamnei director economice – situația angajamentelor
financiare  ale  municipiului,  ne-am  dat  seama  că  sumele
restante, facturile neplătite și arieratele sunt colosale.

În aceste condiții, dacă am fi votat amendamentul, am fi creat
un dezechilibru bugetar major”, a afirmat Paul Foleanu.

„La Creșa din Mangalia, în proiecția de buget pe anul 2025 au
fost trecute doar datoriile restante, fără nicio sumă alocată
pentru funcționarea efectivă din acest an. Lucrurile nu pot
merge așa. Trebuie să asigurăm condiții minime de funcționare:
iluminat, căldură, hrană pentru copii și bătrâni. Nu putem
adopta un buget în forma actuală fără să ne batem joc de
oraș”, a mai spus acesta.

Pe aceeași temă:

https://editiadesud.ro/tag/paul-foleanu/
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(VIDEO)  Datoriile  Primăriei
Mangalia au ajuns la un nivel
ISTORIC:  30  de  milioane  de
EURO  ar  fi  restanțele
instituției
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Datoriile Municipiului Mangalia au
ajuns la 149 de milioane de lei,
adică circa 30 de milioane de euro,
în  condițiile  în  care  toate
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încasările  Mangaliei,  de  la
persoane fizice și juridice, sunt
undeva la 90 de milioane de lei.
Afirmația  a  fost  făcută  de  consilierul  local  AUR  Leonard
Tănase, în cadrul ședinței extraordinare de astăzi. Acesta îi
cheamă  la  masa  discuțiilor  pe  primarul  orașului,  Cristian
Radu, dar și pe consilierii PNL – care astăzi au preferat să
participe la ședință online – pentru a evita ca Mangalia să
intre în faliment:

„Tot bugetul Mangaliei, cu fonduri europene, este de 240 de
milioane de lei

Din cei 149 de milioane de lei, 25 de milioane sunt salariile
angajaților, restul, 124 de milioane de eli sunt angajamente
de plată.

Aici nu sunt incluse căldura în școli, salariile angajaților
din primărie, mâncarea de la Căminul de Bătrâni, subvenția la
căldură etc.

Nu știu cum va putea Mangalia să o scoată la capăt.

Fac apel la primar și la directorii din primărie să vină să
conlucreze cu noi, consilierii locali, pentru a face un buget
echilibrat, pentru a scoate Mangalia din dezastru, pentru a
achita datoriile făcute în dezmățul ultimilor ani.

În situația de azi, cred că într-o lună nu vor mai fi bani de
salarii”.



Iată  care  este  programul
casieriilor RAJA de Rusalii
8 iunie 2025 11:38

RAJA  S.A.  aduce  la  cunoștință
consumatorilor din întreaga arie de
operare că luni – 9 iunie 2025, cu
ocazia celebrării celei de-a doua
zile  de  Rusalii,  casieriile  și
compartimentele  care  desfășoară
activități de lucru cu publicul vor
fi închise.
Abonații au la dispoziție soluții alternative de plată, precum
contul de client RAJA (disponibil pe pagina web www.rajac.ro
sau  prin  aplicația  de  mobil),  transfer  bancar  sau  direct
debit. Pentru cei care nu au acces la aceste metode, facturile
pot fi achitate și la punctele de plată Pay Point, Payzone sau
Westaco.

Documentațiile  specifice  pentru  diferite  servicii  pot  fi
transmise online, folosind metodele disponibile pe pagina web
a  societății  https://rajac.ro/contact/  sau
https://avize.rajac.ro/.
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În această perioadă, activitatea structurilor responsabile cu
furnizarea  serviciilor  de  alimentare  cu  apă  și  de
preluare/tratare  a  apelor  uzate  se  va  desfășura  în  regim
permanent.

Pentru semnalarea unor eventuale disfuncționalități la nivelul
rețelelor  de  apă  și  canalizare,  clienții  pot  contacta
Dispeceratul  RAJA  la  numărul  0241/924,  disponibil  24/24.
Echipele  de  intervenție  sunt  pregătite  să  acționeze  cu
promptitudine  pentru  remedierea  în  timp  util  a  tuturor
avariilor sau a problemelor apărute în sistem, astfel încât
utilizatorii  să  poată  beneficia  de  serviciile  noastre  la
parametrii optimi.

Începând de marți – 10 iunie 2025, casieriile și birourile de
relații cu clienții își vor relua programul normal de lucru.

Deputatul  Daniel  Georgescu,
la depunerea jurământului lui
Mihai  Feodorof  în  fața
Consiliului Local Limanu: „Un
nou  început.  O  continuitate
asumată”
8 iunie 2025 11:38
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Deputatul  Daniel  Georgescu  i-a
transmis noului primar din Limanu,
Mihai  Feodorof,  un  mesaj
emoționant,  cu  ocazia  depunerii
simbolice  a  jurământului  în  fața
Consiliului Local.
„Un nou început. O continuitate asumată.

Ieri,  Mihai  Feodorof  a  depus  simbolic  jurământul  în  fața
Consiliului Local Limanu și a celor care i-au fost alături pe
tot  parcursul  acestui  drum:  alegători,  familie,  prieteni,
susținători și colegi din marea echipă PSD Constanța.

Ca fost primar și actual deputat, am fost acolo să-i fiu
alături și să-i predau, cu emoție și încredere, eșarfa de
primar, un gest simbolic, dar profund. O predare de ștafetă
între doi oameni care au construit împreună și care cred în
aceeași direcție pentru această comună.

Mihai își începe oficial mandatul cu un angajament clar: să
ducă mai departe ce am clădit împreună și să fie un primar
dedicat, cu respect pentru oameni și cu drag de locul acesta.

Limanu-2Mai-Vama Veche-Hagieni are acum un lider pe care se
poate baza. Și o echipă care rămâne unită”, a spus Daniel
Georgescu.

Pe aceeași temă:

https://editiadesud.ro/tag/deputatul-daniel-georgescu/


(FOTO/VIDEO) Primarul Mihai Feodorof, la prima ședință de
consiliu.  Edilul  le-a  mulțumit  surorii  sale,  Carmen  și
deputatului Daniel Georgescu

Timp  de  patru  zile,
musulmanii din întreaga lume
celebrează  Kurban  Bayram-ul,
Sărbătoarea Sacrificiului
8 iunie 2025 11:38

De  azi,  timp  de  patru  zile,  la
Geamia Esmahan Sultan din Mangalia,
cea mai veche moschee din România,
va fi sărbătoare mare: credincioşii
din  localitate  se  vor  bucura,
alături  de  toţi  musulmanii  din
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lume, de Kurban Bayram, Sărbătoarea
Sacrificiului.
Kurban Bayram-ul celebrează momentul în care profetul Ibrahim
– Avraam – a acceptat ca, la îndemnul lui Allah, să îşi
sacrifice  preaiubitul  fiu,  pe  Ismail,  în  numele  credinţei
sale.

Pentru a-i arăta dragostea şi supunerea lui Allah, Ibrahim
(Avraam) l-a pus pe Ismail pe o piatră, dar, după cea încercat
de mai multe ori să îşi ucidă fiul, lovindu-l în zadar cu
cuţitul, la un moment dat, Allah a trimis din ceruri un batal,
cu care a fost înlocuit Ismail. Dumnezeu văzuse că profetul
şi-a dovedit credinţa şi sinceritatea în faţa sa. De atunci
credincioşii musulmani sărbătoresc, timp de patru zile, una
dintre cele două cele mai mari sărbători religioase musulmane:
Kurban  Bayram-ul.  Credincioșii  musulmani  consideră  că,  de
Kurban Bayram, carnea sacrificată  este cea mai dulce.

Înainte de Kurban Bayram, credincioşii musulmani, cei care îşi
pot permite material, dar şi fizic acest lucru, merg la Mecca,
la Casa lui Allah, o clădire cubică cu un etaj, ridicată, se
spune, de Adam şi reconstruită de profetul Ibrahim (Avraam) şi
de fiul său Ismail. Sărbătoarea Kurban Bayram se consumă la
capătul unui ciclu de 12 zile de hagialâc în locurile sfinte
ale islamului, la Mecca, Medina, pe muntele Arafat şi în Valea
Mina, pe dealul Mudjalifa, la care participă anual peste 2
milioane de pelerini.

La Mecca, milioane de musulmani înconjoară, de şapte ori,
Piatra Neagră – Kaaba. Toţi musulmanii plecaţi în pelerinaj
trebuie să fie la poalele Muntelui Arafat cu o zi înainte de
Kurban  Bayram.  Toate  milioanele  de  credincioşi  vor  fi
îmbrăcaţi în alb şi se vor ruga lui Allah, în „punctul“ cel
mai  important  al  credinţei  musulmane  –  Kaaba.  Hajj  –
pelerinajul – este cel de al cincilea stâlp al Islamului.
Fiecare  credincios  trebuie  să  ajungă  cel  puţin  o  dată  la
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Mecca, este ţelul fiecăruia dintre ei.

Respectând vechile tradiţii, mâine, credincioşii musulmani din
Dobrogea vor parcurge simbolismul sacrificiului ritualic, la
finalul Marii Rugăciuni Comune (Bayram Namazi) săvârşită în
moscheile şi geamiile din localităţi.

Animalele  sacrificate  –  perfect
sănătoase
Pentru  a  întâmpina  Kurban  Bayram-ul,  credincioşii  fac
curăţenie în case, în curte şi împrejurimi. Întreaga familie,
cu mic cu mare, se primeneşte şi se îmbracă în haine speciale
de bayram. Din prima zi de Kurban, musulmanii aduc mulţumiri
lui Allah, pentru sănătatea familiei, iar în aceste zile de
sărbătoare, cu zâmbetul pe buze faţă de vecini, rude, încearcă
să îi ajute pe cei nevoiaşi. Se fac rugăciuni acasă şi în
colectiv, la geamie şi, după posibilităţi, fiecare familie
sacrifică  un  animal:  oaie,  batal,  vită,  bivol,  cămilă  şi
capră, în funcţie de câţi membri are familia respectivă.

Animelele pentru sacrificiu trebuie să îndeplinească anumite
condiţii: oaia si capra trebuie să aibă cel puţin un an, vaca
sau bivolul doi ani, cămila cinci ani împliniţi. Toate trebuie
să fie perfect sănătoase, şi „fără nici un cusur“, adică să nu
fie oarbe, să nu aibă coarnele rupte, să nu fie şchioape, să
nu fie slabe sau bolnave.

Sacrificiul  animalelor  de  Kurban  Bayram  se  face  numai  în
prima,  a  doua  şi  a  treia  zi  a  Sărbătorii  Sacrificiului.
Măcelarul – obligatoriu un musulman – trebuie să respecte
anumite  reguli  şi  să  ştie  rugăciunea  conform  Coranului.
Tăierea se face în prezenţa hogei (imamului), iar dacă toate
aceste condiţii nu sunt respectate, carnea nu mai poate fi
mâncată.

Carnea  batalului  –  animalul  cel  mai  des  sacrificat  în



comunitatea  turco-tătară  din  România  –  se  împarte,  după
tradiţie, în trei părţi: una care se împarte săracilor, una
rudelor  şi  vecinilor,  iar  cea  de  a  treia  se  consumă  în
familie.

Există şi excepţii. De exemplu, în cazul în care o persoană
este bolnavă şi promite înaintea lui Allah că, în cazul în
care se va face bine, va sacrifica un batal, carnea animalului
va fi împărţită exclusiv săracilor. La fel de important în
timpul Kurban Bayram-ului, ca de altfel şi în cazul celorlalte
sărbători musulmane, credincioşii sunt sfătuiţi să nu consume
alcool sau să o facă cu măsură.

Balcavale, tochitură de batal şi plăcinte
cu  carne  –  specialităţile  care  nu  vor
lipsi de pe mesele credincioşilor
Dimineaţa de Kurban Bayram gospodinele îl aşteaptă pe hogea,
care trebuie să asiste la tăierea batalului. Chiar în curţi se
fac,  ad-hoc,  mici  „petreceri“,  ceva  asemănător  „pomenii
porcului“ de la creştini. Meniul pentru Kurban Bayram este
alcătuit din ciorbe, fasole cu carne de batal, sarmale, iahnie
(carne tocată cu ceapă), pilaf, fripturi, salate, orez cu
lapte (sutlac).

Cu câteva zile înainte harnicele musulmane începe să facă
dulciurile şi mâncărurile tradiţionale, în afară de cele la se
va folosi carnea de batal. Se fac plăcinta cu brânză – kârde,
pida, sarailii, baclavale (care la tătari se fac cu nucă, iar
la turci cu fistic) cu iaurt. După tăierea batalului se face
geantâk-ul,  şuberek-uri  cu  carne,  precum  şi  tradiţionala
tochitură din batal.

Copiii vor veni vin la colindat, urmând ca adulţii şi bătrânii
să  îi  răsplătească  cu  dulciuri  şi  mici  sume  de  bani.  În
fiecare  dimineaţă  bărbaţii  se  vor  duce  la  geamie,  la
rugăciune,  iar  în  toate  cele  patru  zile,  familiile  de



musulmani se vor vizita reciproc, se va merge la rude, la
părinţi.

Muftiatul Culturlui Musulman din România
a transmis, cu ocazia Kurban Bayram-ului:
Comunitatea musulmană celebrează vineri, 6 iunie 2025, prima
din cele patru zile de Kurban Bayram, una dintre cele mai
importante  sărbători  din  calendarul  islamic,  care  se
sărbătorește  în  luna  Zilhigge,  ultima  lună  din  calendarul
islamic.

Este Sărbătoarea Sacrificiului – Eid al Adha, o sărbătoare cu
semnificaţie comemorativă, care amintește lumii de credința
neclintită a profetului Ibrahim (Avraam), de valori precum
empatia și respectul reciproc.

Kurban Bayramul este un bun prilej pentru orice credincios
musulman fie mai atent la nevoile semenilor săi, să îi ajute
pe cei aflați în dificultate și să se bucure de prezența celor
dragi.

În prima zi de Kurban Bayram, după ce participă la slujba
religioasă  oficiată  în  lăcașurile  de  cult,  credincioșii
musulmani  sacrifică  animale  a  căror  carne  o  împart  celor
posibilități materiale reduse.

Specific Sărbătorii de Kurban Bayram este și pelerinajul la
locurile sfinte ale religiei islamice, pelerinaj care reface
drumul Profetului Muhammed (PbuH) de la Mecca, Valea Mina, pe
Muntele Arafat, Muzdalifa şi Medina. An de an, la pelerinaj
participă milioane de credincioși musulmani din întreaga lume,
acesta  fiind,  de  altfel,  unul  din  cei  cinci  stâlpi  ai
Islamului și o îndatorire a oricărui credincios musulman.

Cu prilejul Sărbătorii Sacrificiului, muftiul Muurat Iusuf,
Șeful  Cultului  Musulman  din  România,  adresează  tuturor
credincioșilor musulmani din România următorul mesaj:



„Stimați membri ai comunității,

În  numele meu personal și în numele instituției pe care o
reprezint,  vă  urez  să  vă  bucurați  de  cele  patru  zile  de
sărbătoare în liniște, alături de familie și prieteni, să fiți
bucuroși și împliniți, empatici cu cei din jur, să oferiți
celor nevoiași nu doar tradiționalul Kurban, ci și speranță și
încredere. Să rămânem uniți, să ne prețuim înaintașii și să
deschidem orizonturi noi pentru copiii noștri!

Să ne rugăm ca acțiunile noastre să fie primite și ca fiecare
gest  de  binefacere  să  deschidă  porțile  către  o  lume  mai
dreaptă, mai unită și mai milostivă.

Kurban Bayram fericit tuturor!

Kurban Bayramîmîz Qayîrlî bolsîn!

Kurban Bayramınız mübarek olsun!

Eid al Adha Mubarak!”

 

(FOTO/VIDEO)  Primarul  Mihai
Feodorof, la prima ședință de
consiliu.  Edilul  le-a
mulțumit surorii sale, Carmen
și  deputatului  Daniel
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Georgescu
8 iunie 2025 11:38

Primarul  comunei  Limanu,  Mihai
Feodorof, a participat, astăzi, la
prima ședință a consiliului local,
în  calitate  de  edil  șef  al
localității.  Acesta  a  mai  depus,
simbolic, încă o dată jurământul în
calitate de primar.
La ședința de învestire în funcție au fost prezenți primari
județul  Constanța:  Pecineaga,  Marian  Makkai,  Costinești  –
Dumitru Jeanu, Agigea – Cristian Cîrjaliu, alături de Eduard
Martin, consilierul județean Marian Surdu și consilierul local
în CL Constanța, Nicolae Lascu.

„Vă  mulțumesc  tuturor  celor  care  sunteți  prezenți  astăzi
alături de mine, celor care ați fost prezenți alături de mine,
pe parcursul celor și alături de domnul deputat bineînțeles,
pe parcursul celor nouă ani de administrație publică, fie că
vorbim de colegi, prieteni susținători, colegi din Consiliul
Local,  sau  chiar  de  membrii  Consiliului  Local  din  alte
formațiuni politice.

Vă mulțumesc pentru tot sprijinul pe care mi l-ați acordat,
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înseamnă foarte mult prezența dumneavoastră astăzi aici.

Sunt mult mai mulți oameni dragi în această sală.

Carmen, n-am cum să te uit pe tine că ești sora mea și mama
mea…  le  mulțumesc  din  suflet  și  preoților  Ivan  Silvan  și
Sturgă Laurențiu.

Este  un  angajament  serios  pe  care  îl  iau  și  în  fața  de
noastră, dar în special în fața Consiliului Local.

Voi  face  tot  ceea  ce  stă  în  puterile  mele  pentru  binele
locuitorilor  comunii  Limanu  și  voi  încerca  să-mi  depășesc
mentorul, profesorul, prietenul și fratele meu”, a spus Mihai
Feodorof.

Primarul Mihai Feodorof, la prima ședință de consiliu
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Atenție,  se  oprește  apa  în
cartierul  Coiciu  din
municipiul Constanța!
8 iunie 2025 11:38

Pentru  executarea  lucrărilor  de
conectare a conductei nou edificate
pe  strada  Izvor  la  sistemul
centralizat  de  distribuție  din
municipiul  Constanța,  RAJA  S.A.
este nevoită să sisteze furnizarea
apei  potabile,  începând  din  din
seara de miercuri – 11 iunie 2025,
ora 22:00  până joi dimineața – 12
iunie 2025, ora 10:00.
Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  din  zona
cartierului Coiciu, respectiv perimetrul delimitat de străzile
Ion Roată – Dreptății – Dezrobirii – Soveja – Portiței –
Poporului – Ion Roată, cu adiacentele și punctele termice
aferente zonei.

Investițiile sunt parte a Contractului CL2 – „Rețele apă și
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canalizare în zona centrală a Municipiului Constanța – Lot 2”,
în valoare totală de aproximativ 20 milioane lei, derulat prin
Programul Operațional Infrastructură Mare (POIM).

În cadrul lucrărilor, conducta principală de pe strada Izvor
va fi conectată la sistemul centralizat prin trei puncte de
lucru deschise pe străzile Biruinței, Poporului și Steagului.
Pentru a putea asigura și preluarea celor 160 de branșament
din zonă în condiții normale de operare, o perioadă de timp,
cele două rețele vor funcționa în paralel. La finalizarea
operațiunilor de trecere a branșamentelor, va fi programată o
altă oprire pe zona respectivă pentru cuplarea conductelor de
pe  străzile  adiacente  noului  segment  și  închiderea  vechii
rețele.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp  și  la
parametrii optimi. Totodată, rugăm utilizatorii afectați să
își asigure o rezervă minimă de apă pentru consum și uz casnic
pe durata întreruperii furnizării.

Atragem atenția consumatorilor că, după reluarea furnizării,
apa poate prezenta modificări temporare ale calității, cum ar
fi turbiditatea sau culoarea. Recomandăm abonaților să evite
consumul de apă potabilă și să o utilizeze doar în scopuri
casnice până la limpezire.

Reamintim că investițiile pentru modernizarea și dezvoltarea
sistemelor de alimentare cu apă potabilă sunt realizate în
beneficiul consumatorilor, având ca obiectiv furnizarea unor
servicii  ireproșabile  și,  implicit,  creșterea  calității
vieții.  Prin  implementarea  acestora  se  realizează
îmbunătățirea capacității de transport și distribuție a apei
potabile, asigurarea debitului de alimentare și a calității
apei, reducerea pierderilor în rețea, precum și siguranța și
continuitatea furnizării serviciilor.



ALERTĂ  la  Școala  Gimnazială
nr. 1 din Mangalia! O minoră
de  14  ani  DROGATĂ  a  fost
găsită INCONȘTIENTĂ în baie
8 iunie 2025 11:38

Polițiștii Brigăzii de Combatere a
Criminalității  Organizate
Constanța,  împreună  cu  procurorii
D.I.I.C.O.T – Serviciul Teritorial
Constanța,  au  documentat
activitatea  infracțională  a  două
persoane (bărbați) de 25 și 38 de
ani,  cercetate  pentru  trafic  de
droguri de mare risc.
Din probele administrate în cauză a reieșit că, în data de 4
iunie 2025, persoana de 25 de ani ar fi procurat de la o altă
persoană cercetată, de 38 de ani, o cantitate de ADB-BUTINACA
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(drog de mare risc), pe care ar fi oferit-o unei minore de 14
ani.

Investigațiile au relevat că bărbatul de 25 de ani ar fi
interacționat cu minora, în curtea unei unități de învățământ
din Mangalia, unde aceasta este înscrisă, fiind însoțit de
alți doi elevi, tot minori.

După ce persoana vătămată ar fi consumat din drogul de mare
risc, ar fi acuzat stări de rău, fiind găsită ulterior în
stare de inconștiență în baia școlii.

A  fost  transportată  la  spital,  unde  i-au  fost  acordate
îngrijiri medicale de specialitate.

În continuarea cercetărilor, a fost pus în aplicare un mandat
de percheziție la locuința bărbatului, de 38 de ani, fiind
descoperite  și  ridicate  mai  multe  doze  conținând  materie
vegetală  ADB-BUTINACA,  un  recipient  în  care  se  aflau
aproximativ 30 de grame substanță vegetală ADB-BUTINACA (drog
de mare risc), peste 40.000 lei, precum și alte mijloace de
probă.

La data de 5 iunie 2025, procurorii D.I.I.C.O.T. – Serviciul
Teritorial Constanța au dispus reținerea persoanelor în cauză.

Astăzi, a fost sesizat judecătorul de drepturi și libertăți
din cadrul Tribunalului Constanța cu propunere de arestare
preventivă a acestora, pentru 30 de zile.

Acțiunea  a  beneficiat  de  sprijinul  jandarmilor  din  cadrul
Grupării Mobile de Jandarmi Constanța și cel al polițiștilor
din cadrul Poliției municipiului Mangalia.

Facem precizarea că, pe parcursul întregului proces penal,
persoanele cercetate beneficiază de drepturile și garanțiile
procesuale prevăzute de Codul de procedură penală, precum și
de prezumția de nevinovăție.



Punctul de vedere al Inspectorului Școlar
General prof Mihai Sorin:
„În data de 04.06.2025, în jurul orei 18.30, directorul Școlii
Gimnaziale Nr. 1 Mangalia a informat un inspector școlar de
sector că o elevă a unității de învățământ a acuzat o stare de
rău în timpul programului școlar.

Din cele relatate de director, se pare că eleva a ieșit din
sala de sport a școlii în jurul orei 15.00 și a interacționat
cu  un  individ  care  i-a  oferit  spre  consum  o  substanță
interzisă.

Eleva s-a deplasat apoi în sala de curs, unde a fost observată
de dirigintă, care a apelat la numărul de urgență 112. S-au
deplasat la unitatea de învățământ organele de poliție și o
ambulanță. Au fost, de asemenea, anunțați părinții, care au
însoțit-o la spital.

Acum eleva este la domiciliu, în afara oricărui pericol.

În  acest  moment  directorul  școlii  se  află  alături  de
reprezentanți ai poliției, punând la dispoziție informații cu
privire la caz.

În paralel, se va derula o anchetă internă pentru a lămuri
condițiile în care eleva a putut să iasă din sala de sport și
modalitatea în care a ajuns să interacționeze cu o persoană
străină, intrând în posesia substanței interzise. În acest
sens,  i-am  solicitat  directorului  Școlii  Gimnaziale  Nr.  1
Mangalia  o  informare  detaliată,  iar  Inspectoratul  Școlar
Județean Constanța va verifica amănunțit acest caz”.



GIGANTUL MSC ar dori să preia
Damen  Mangalia.  Liderul
Sindicatului  Navalistul:
„Sperăm să nu rămână doar la
nivel de intenție, așa cum s-
a  întâmplat  în  cazul
investitorului din Turcia”
8 iunie 2025 11:38

Unul  dintre  cei  mai  importanți
operatori  navali  mondiali,  MSC
Group,  a  notificat  Guvernul
României  că  vrea  să  preia
administrarea  șantierului  Damen
Mangalia, arată România Liberă.
Liderul Sindicatului Liber Navalistul, Laurențiu Gobeajă, ne-a
declarat, referitor la acest subiect:

„Așa cum este denumirea, este doar o exprimare a intenției.
Este un pas important, dar nu știm dacă Guvernul României a
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răspuns și, dacă da, în ce constă acel răspuns.

Așteptăm ca reprezentanții Guvernului României să ne comunice
dacă au răspuns acelei scrisori de intenție și în ce stadiu se
află  negocierile  cu  investitorul  interesat  să  preia
administrarea  șantierului.

Sperăm să nu rămână doar la nivel de intenție, având în vedere
că, recent, un alt investitor din Turcia și-a exprimat, de
asemenea, intenția și apoi nu s-a întâmplat nimic concret.
Este important să nu se rezume doar la nivel de intenție și să
se ajungă la oficializarea unui acord de asociere cu un alt
investitor.

Sperăm că au răspuns deja și că se negociază detaliile privind
încetarea  contractului  de  asociere  cu  Damen,  preluarea
acțiunilor de către statul român și încheierea unui contract
de  asociere  cu  noul  investitor  interesat  să  preia
administrarea  șantierului„.

Pe 20 aprilie 2025, Prabhat Jha, CEO al MSC Shipmanagement
Limited, Limassol, trimitea o scrisoare către Marcel Ciolacu,
la  acel  moment  prim-ministru,  Marian  Neacșu,  viceprim-
ministru, și Ilie Bolojan, la acea vreme încă președintele
interimar al României.

„Prin prezenta scrisoare, îmi exprim interesul sincer pentru
administrarea  și  operarea  șantierului  naval  Mangalia.  Sub
rezerva sprijinului și aprobării Guvernului României pentru ca
MSC să administreze și să opereze șantierul Mangalia, declarăm
că MSC are intenția de a dezvolta activitatea șantierului și
de a angaja personal local, contribuind la creșterea gradului
de ocupare a forței de muncă din zonă. MSC este angajată să
aducă în faza inițială personal de conducere și expertiză din
afară,  iar  ulterior  să  dezvolte  resursele  umane  la  nivel
local”, se arată în scrisoarea semnată de Prabhat Jha, CEO al
MSC  Shipmanagement  Limited,  document  consultat  de  Europa
Liberă.
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Cine este MSC Group
Mediterranean  Shipping  Company  (MSC)  a  fost  fondat  de
căpitanul  napoletan  Gianluigi  Aponte  și  soția  sa,  Rafaela
Aponte Diamant, fiica unui bancher elvețian. Cei doi au intrat
în afaceri în 1970 cu un singur vapor ce făcea curse cargo
între Europa și Africa.

În 2024, revista Forbes estima averea soților Aponte la peste
33  de  miliarde  de  dolari,  pe  poziția  48  în  clasamentul
bogaților lumii.

În  prezent,  MSC  este  un  lider  în  domeniul  transportului
maritim. Divizia sa de transport cargo operează peste 900 de
nave  și  este  cea  mai  mare  linie  de  transport  maritim  de
containere din lume.

Conglomeratul activează în peste 155 de țări și are peste
200.000 de angajați.

În comparație, grupul Damen (fostul asociat în șantierul naval
din Mangalia cu 49%), operează în 35 de țări și are 12.500 de
angajați.

A  treia  oară  cu  noroc?
Bugetul  Mangaliei,  propus,
din  nou,  consilierilor.
Primarul l-a retras de DOUĂ
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ori până acum
8 iunie 2025 11:38

Consilierii locali din Mangalia se
vor întâlni, a doua oară săptămâna
acesta,  în  ședință  extraordinară,
la  Club  Nautic  Callatis,  de  la
orele 13.00.
Iată ordinea de zi propusă:

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  execuției1.
bugetului  de  venituri  și  cheltuieli  al  Municipiului
Mangalia pentru anul 2024, trimestrul IV;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism şi Industrie;

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Bugetului  de2.
venituri şi cheltuieli al Municipiului Mangalia pentru
anul 2025;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism și Industrie;

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Bugetului  de3.
venituri şi cheltuieli al S.C. Administrarea Parcului
Industrial Mangalia S.R.L. pentru anul financiar 2025;
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Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism şi Industrie;

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Bugetului  de4.
venituri şi cheltuieli al S.C. GOLDTERM MANGALIA S.A.
pentru anul financiar 2025;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism şi Industrie;

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  modificării5.
Hotărârii Consiliului Local nr. 126/08.07.2024 privind
aprobarea surselor de finanțare aferente proiectului cu
titlul  „EXTINDERE  ȘI  DOTARE  AMBULATORIU,  SPITALUL
MUNICIPAL MANGALIA”;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism şi Industrie;

Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și6.
statului de funcții ale Spitalului Municipal Mangalia;

Aviz Comisii: Comisia Socială, Sănătate, Culte şi Învățământ;

Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de7.
repartizare  şi  închiriere  a  locuințelor  de  serviciu,
aflate în proprietatea municipiului Mangalia;

Aviz Comisii: Comisia Socială, Sănătate, Culte şi Învățământ
și  Industrie  și  Comisia  Urbanism,  Inițiator  –  Primar
Amenajarea  Teritoriului  și  Juridică;

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  listei8.
solicitanților care au acces la locuinţe şi a listei de
priorități pentru locuințele destinate închirierii, în
mod exclusiv specialiştilor din sănătate, în municipiul
Mangalia;

Aviz Comisii: Comisia Socială, Sănătate, Culte şi Învăţământ;

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  listei9.



solicitanților  care  au  acces  la  locuințe,  a  listei
solicitanților care nu au acces la locuințe și a listei
de priorități pentru locuințele în regim de închiriere,
în municipiul Mangalia, pe anul 2024;

Aviz Comisii: Comisia Socială, Sănătate, Culte și Învățământ;

Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului10.
Consiliului  Local  Mangalia  în  cadrul  Consiliului  de
Administraţie al DIRECŢIEI CULTURĂ ȘI SPORT MANGALIA;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism  şi  Industrie,  Comisia  Socială,  Sănătate,  Culte  şi
Învățământ  și  Comisia  Urbanism,  Amenajarea  Teritoriului  și
Juridică;

Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanților11.
Consiliului  Local  Mangalia  în  cadrul  Consiliului  de
Administrație al SPITALULUI MUNICIPAL MANGALIA;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism  și  Industrie,  Comisia  Socială,  Sănătate,  Culte  şi
Învățământ  și  Comisia  Urbanism,  Amenajarea  Teritoriului  și
Juridică;

Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului12.
Consiliului  Local  Mangalia  în  cadrul  Consiliului  de
Administrație  al  SANATORIUL  BALNEAR  ȘI  RECUPERARE
MANGALIA;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism  şi  Industrie,  Comisia  Socială,  Sănătate,  Culte  şi
Învățământ  și  Comisia  Urbanism,  Amenajarea  Teritoriului  şi
Juridică;

Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului13.
Consiliului  Local  Mangalia  în  Adunarea  Generală  a
Acționarilor  din  cadrul  S.C.  ADMINISTRAREA  PARCULUI
INDUSTRIAL MANGALIA S.R.L.;



Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism  și  Industrie,  Comisia  Socială,  Sănătate,  Culte  şi
Învățământ  și  Comisia  Urbanism,  Amenajarea  Teritoriului  și
Juridică;

Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului14.
Consiliului  Local  Mangalia  în  Adunarea  Generală  a
Asociației  „ORGANIZAŢIA  DE  MANAGEMENT  AL  DESTINAȚIEI
TURISTICE MANGALIA”;

Aviz Comisii: Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene,
Turism  şi  Industrie,  Comisia  Socială,  Sănătate,  Culte  şi
Învățământ  și  Comisia  Urbanism,  Amenajarea  Teritoriului  și
Juridică;

Proiect de hotărâre privind mandatarea în mod expres a15.
reprezentantului Consiliului Local Mangalia în Adunarea
Generală  a  Organizației  de  Management  al  Destinației
Turistice Mangalia”; Inițiator – Primar Aviz Comisii:
Comisia Economică, Fonduri Structurale Europene, Turism
și  Industrie  şi  Comisia  Urbanism,  Amenajarea
Teritoriului  și  Juridică;

Oborul duminical din Mangalia
se mută câteva sute de metri:
Anunțul primăriei
8 iunie 2025 11:38
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Reprezentanții  Primăriei  Mangalia
anunță că, începând de sâmbătă, 7
iunie 2025, oborul duminical se va
muta către căminele Damen.
Astfel, în perioada sezonului estival, începând de sâmbătă, 7
iunie  2-25,  târgul  săptămânal  de  produse  agroalimentare
(oborul) se va muta pe strada Portului, în zona căminelor
Damen, din dreptul Liceului „Ion Bănescu” până în aproprierea
sediului RAJA.

(FOTO) Vizită regală de două
zile la Constanța: Majestatea
Sa  Margareta,  Custodele
Coroanei, la bordul Fregatei
„Regina Maria”
8 iunie 2025 11:38
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Marți,  3  iunie,  Majestatea  Sa
Custodele  Coroanei  și  Alteța  Sa
Regală Principele Radu au sosit în
municipiul  Constanța,  pentru  o
vizită  de  două  zile.  În  ultimul
deceniu, Familia Regală a vizitat
Constanța în anii 2016, 2017, 2018
și 2019. Trenul Regal a venit la
Constanța în iunie 2018.
În cursul după-amiezii, Majestatea Sa și Principele Radu au
urcat  la  bordul  Fregatei  „Regina  Maria”,  unde  au  fost
întâmpinați de viceamiralul Mihai Panait, Șeful Statului Major
al Forțelor Navale.



Vizită regală de două zile la Constanța

Custodele Coroanei a primit salutul gazdelor, în frunte cu
comandorul  Mitel-Laurențiu  Alexandru,  comandantul  navei.
Comandantul și ofițerii au făcut o prezentare a fregatei, cu
precădere a principalelor capabilități operaționale. Au avut
loc  discuții  cu  membrii  echipajului.  Oaspeții  regali  au
vizitat Centrul de comandă a luptei, comanda de navigație și
puntea, apoi au semnat în Cartea de Onoare. Vizita a inclus și
expoziția  Muzeului  Marinei  Române  și  o  expoziție  de
cartofilie.

În continuarea vizitei la Constanța, în după-amiaza zilei de 3
iunie 2025, Custodele Coroanei și Principele Radu au vizitat
Academia  Navală  „Mircea  cel  Bătrân”,  în  compania  Șefului
Statului  Major  al  Forțelor  Navale.  La  sosire,  a  avut  loc
prezentarea  onorului  și  primirea  raportului,  de  către
contramiralului de flotilă Toma Alecu, rectorul universității.
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Vizită regală de două zile la Constanța

A fost apoi făcută o prezentare a principalelor activități și
direcții de dezvoltare ale academiei.

Custodele  Coroanei  și  Principele  Radu  s-au  întâlnit  cu
studenții și profesorii în Aula „Viceamiral Ion Coandă”. A
fost rostit un cuvânt de bun venit de către viceamiralul Mihai
Panait, Șeful Statului Major al Forțelor Navale, urmat de
alocuțiuni susținute de Principele Radu și de rector.

Programul a continuat cu vizitarea Simulatorului de navigație
pe ape interioare, a Simulatorul tactic naval „Proteus Asti”,
a Simulatorului lansator de torpile antisubmarin „Stingray”,
precum și a bibliotecii universitare „Comandor Eugeniu Botez”.
Vizita  s-a  încheiat  cu  semnarea  în  Cartea  de  onoare  a
academiei.
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Vizită regală de două zile la Constanța

Atenție!  Se  întrerupe  apa
potabilă în orașul Cernavodă
8 iunie 2025 11:38

Pentru  remedierea  unei  avarii
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survenite  pe  conducta  de
distribuție  apă  potabilă,  cu
diametrul de 300 mm, de pe strada
Unirii  (intersecție  cu  strada
Ovidiu)  din  orașul  Cernavodă,
echipele RAJA vor sista furnizarea
apei potabile joi – 05 iunie 2025,
în intervalul orar 08.30 – 16.00.
Vor fi afectați de lipsa apei consumatorii de pe următoarele
străzi:  Unirii,  Nicolae  Titulescu,  Constantin  Dobrogeanu-
Gherea,  Răsăritului,  Alexandru  Ioan  Cuza,  Călărași,  Miron
Costin,  Seimeni,  Vasile  Alecsandri,  Horea,  Cloșca,  Crișan,
Ovidiu,  Mihai  Eminescu,  Mihail  Sadoveanu,  Dunării  și
Viitorului.

„Ne cerem scuze pentru disconfortul creat și vă asigurăm că
echipele  RAJA  depun  toate  eforturile  pentru  finalizarea
lucrărilor și reluarea furnizării apei în cel mai scurt timp
posibil.

La reluarea furnizării apei potabile este posibil ca, pentru
scurt  timp,  apa  să  înregistreze  valori  mai  mari  ale
parametrului  turbiditate.  Recomandăm  utilizatorilor  să
folosească apa doar în scopuri menajere, până la limpezirea
completă”, transmit reprezentanții RAJA Constanța



Circulație  rutieră  TEMPORAR
restricționată  la  Neptun
sâmbătă, 7 iunie 2025
8 iunie 2025 11:38

Primăria  Mangalia  anunță
restricționarea  temporară  a
circulației  rutiere  în  stațiunea
Neptun, sâmbătă, 7 iunie 2025, în
intervalul  orar  09:45  –  11:15,
pentru  desfăşurarea  evenimentului
Canicross.
Iată programul evenimentului:

START→ str. Trandafirilor din fața hotelului Agora →
dreapta  pe  Str.  Delta  →  dreapta  pe  Str.  Plopilor→
dreapta pe Aleea Doina → dreapta pe Str. Crinului →
dreapta pe Str. Trandafirilor → FINAL în fața hotelului
Agora conform Avizul Poliției Municipiului Mangalia –
Biroul Siguranță Rutieră Mangalia.
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Consilierii  din  Mangalia  au
aprobat SUSPENDAREA taxei de
parcare  în  Mangalia  și
stațiuni. Ce alte proiecte au
fost votate
8 iunie 2025 11:38

Reuniți  în  ședință  extraordinară,
consilierii locali din Mangalia au
aprobat astăzi mai multe proiecte
propuse pe ordinea de zi, printre
care  documentația  referitoare  la
organizarea serviciului de iluminat
public al Municipiului Mangalia și
suspendarea  plății  tarifului  de
parcare în Mangalia și stațiuni, cu
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excepția parcărilor de reședință.
Ce au aprobat aleșii din Mangalia:

Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  documentației
referitoare  la  organizarea  serviciului  de  iluminat
public  al  Municipiului  Mangalia  şi  aprobarea
furnizării/prestării acestui serviciu prin intermediul
S.C.GOLDTERM  MANGALIA  S.A.  prin  procedura  gestiunii
directe.
Proiect de hotărâre privind aprobarea suspendării plății
tarifului  de  parcare  pentru  utilizarea  locurilor  de
parcare cu tarif orar, amenajate în Municipiul Mangalia
și  stațiunile  turistice  arondate,  stabilit  prin
Regulamentul de organizare, funcționare şi rezervare a
parcărilor  publice  de  pe  raza  Municipiului  Mangalia,
aprobat  prin  H.C.L.  nr.  57  din  04.05.2018,  cu
modificările  şi  completările  ulterioare.

La acest punct consilierii locali au adus un amendament, în
sensul că, exceptând parcările de reședință, toate celelalte
vor fi gratuite, în stațiuni și în Mangalia.

Un alt punct de pe ordinea suplimentară a ordinii de zi, cel
privind aprobarea modificării Hotărârii Consiliului Local nr.
126/08.07.2024  privind  aprobarea  surselor  de  finanțare
aferente  proiectului  cu  titlul  „Extindere  şi  dotare
ambulatoriu,  Spitalul  Municipal  Mangalia”  a  fost  amânată
pentru o ședință ulterioară.

Consilierii au amânat acest proiect, întrucât acesta nu avea
avizul de legalitate.

Mangalia încă nu are aprobat, nici la această oră, un buget
local din care să poată face cheltuieli de investiții. Cel mai
probabil, în cazul în care Cristian Radu se va decide să
înainteze și să NU mai retragă proiectul de buget, proiectul
va fi trimis în comisii și, ulterior, aprobat.



Au mai trecut de votul aleșilor locali:

Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unității
locative pentru tineri destinate închirierii, situată în
Municipiul Mangalia, strada Ioan Budai Deleanu, nr.15,
bl.OD1,  et.3,  ap.15,  județul  Constanța,  având  număr
cadastral 110487-C1-U15, către domnul BRUNCHER MARIAN;
Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unității
locative pentru tineri destinate închirierii, situată în
Municipiul Mangalia, strada loan Budai Deleanu, nr.17,
bl.OD2,  et.2,  ap.11,  județul  Constanţa,  având  număr
cadastral 110488-C2-U11, către domnul MISĂILĂ FLORIN.


